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Napirendi javaslat 

 

1. Tájékoztató Magyarország víziközmű-rendszerének állapotáról, problémáiról, az 
ágazatra vonatkozó átfogó stratégiáról  
Meghívott előadók:  
az Energiaügyi Minisztérium képviselője  
Homoki Andrea ügyvezető, Víz Koalíció 

2. Tájékoztató a Tisza toxikus fém-, félfém- és műanyagszennyezéséről, a folyó 
mederproblémáiról és a Tisza menti vizes területek hiányának 
következményeiről, valamint ezek elhárításának lehetőségeiről  
Meghívott előadók:  
az Energiaügyi Minisztérium képviselője  
a Belügyminisztérium képviselője  
az Agrárminisztérium képviselője  
Abonyi András tudományos főmunkatárs, HUN-REN Magyar Kutatási Hálózat 
Fleit Ernő professzor, ny. egyetemi docens, Budapesti Műszaki és 
Gazdaságtudományi Egyetem  
Hantz Péter Béla biofizikus, Eötvös Loránd Tudományegyetem 
Ljasuk Dimitrij független filmes, környezetvédelmi aktivista  
Dr. Márta Zoltán ügyvezető igazgató, Bálint Analitika Kft. 
Dr. Szabó István tanszékvezető egyetemi docens, Magyar Agrár- és 
Élettudományi Egyetem  
Timár Gábor tanszékvezető egyetemi tanár, Eötvös Loránd Tudományegyetem 

3. Tájékoztató a Nemzeti Akkumulátoripari Stratégiában foglalt célkitűzések 
megvalósulásáról, a hazai akkumulátorgyártás gazdasági, környezeti, települési 
hatásairól, valamint a további akkumulátor-iparági befektetési tervekről 
Meghívott előadó:  
a Nemzetgazdasági Minisztérium képviselője 

4. Tájékoztató a Paks II. beruházás helyzetéről  
Meghívott előadó: a Külgazdasági és Külügyminisztérium képviselője  
 

5. Egyebek 
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Az ülés résztvevői 

A bizottság részéről 

Megjelent 

Elnököl: Dr. Keresztes László Lóránt (LMP), a bizottság elnöke  
 
Szabó Rebeka (Párbeszéd), a bizottság alelnöke   
Gelencsér Ferenc (Momentum)  
 
 
 

A bizottság titkársága részéről 

Hatvani Szabolcs bizottsági munkatárs  
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(Az ülés kezdetének időpontja: 10 óra 04 perc) 

Az ülés megnyitása, a napirendi javaslat ismertetése  

DR. KERESZTES LÁSZLÓ LÓRÁNT (LMP), a bizottság elnöke, a 
továbbiakban ELNÖK: Jó napot kívánok. Köszöntök mindenkit, a Fenntartható 
Fejlődés Bizottsága 2024. június 24-ei ülését ezennel megnyitom. Köszöntöm a 
bizottság megjelent tagjait, köszöntöm a meghívott előadókat, és köszöntök 
mindenkit, aki érdeklődésével követi a bizottsági ülést, aki megtisztelt minket.  

A határozatképesség biztosításának megkísérlése 

Megállapítom, hogy a megjelent képviselők száma tekintetében a bizottság 
jelenleg nem határozatképes, ezért a határozati házszabály 113/A. § (2) bekezdése 
értelmében kísérletet teszek a határozatképesség biztosítására, és ugyan szünetet 
nem rendelek el, de néhány percet még adunk a kormánypárti képviselőknek, hogy 
hátha az előzetes félelmeink és várakozásaink ellenére mégiscsak megérkeznek a 
bizottság ülésére.  

Addig ismertetni szeretném a mai bizottsági ülésünk tervezetett napirendi 
pontjait és annak indokoltságát. Az első tervezett napirendi pontunk: Tájékoztató a 
magyarországi víziközmű-rendszer állapotáról, problémáiról, az ágazatra vonatkozó 
átfogó stratégiáról.  

A Víz Koalíció kereste meg a bizottságot annak érdekében, hogy szeretnének a 
társadalmi egyeztetés lehetséges folyamataira egyfajta javaslatot bemutatni. 
Köszöntöm tisztelettel a Víz Koalíció részéről Herendi Melindát, a Gödért Egyesület 
tagját, Balla Imrét, Érd önkormányzati képviselőjét és Homoki Andreát a Civil 
Kollégium Alapítvány képviseletében. Ők hárman képviselik a Víz Koalíciót. 
Tisztelettel köszönjük, hogy elfogadták a meghívásunkat.  

A második tervezett napirendi pont - indítványozója egyébként Gelencsér 
Ferenc képviselő úr és Szabó Rebeka képviselő asszony – tervezett címe: Tájékoztató 
a Tisza toxikus fém-, félfém- és műanyagszennyezéséről, a folyó mederproblémáiról 
és a Tisza menti vizes területek hiányának következményeiről, valamint ezek 
elhárításának lehetőségeiről. Ugyanúgy, ahogy az első napirendi pont esetében, itt is 
az illetékes minisztériumok természetesen meghívást kaptak. Itt gondolok az 
Energiaügyi Minisztériumra, a Belügyminisztériumra, és az Agrárminisztérium 
képviselői is meghívást kaptak a mai ülésre.  

Tisztelettel köszöntöm azokat, akik elfogadták a meghívásunkat, Abonyi 
András tudományos főmunkatársat, a HUN-REN Magyar Kutatási Hálózattól, Fleit 
Ernő nyugalmazott egyetemi docenst a Budapesti Műszaki Egyetemről, Hantz Péter 
Béla biofizikust az ELTE-ről, Ljasuk Dimitrij független filmest, környezetvédelmi 
aktivistát, dr. Márta Zoltán ügyvezető igazgatót a Bálint Analitika Kft. részéről, dr. 
Szabó István tanszékvezető egyetemi docenst a Magyar Agrár- és Élettudományi 
Egyetem részéről és Timár Gábor tanszékvezető egyetemi tanárt szintén az ELTE-ről. 
Köszönöm szépen, hogy elfogadták a meghívásunkat. 

A harmadik napirendi pont indítványozója jó néhány héttel korábban Szabó 
Rebeka alelnök asszony volt: Tájékoztató a Nemzeti Akkumulátoripari Stratégiában 
foglalt célkitűzések megvalósulásáról, a hazai akkumulátorgyártás gazdasági, 
környezeti, települési hatásairól. Rendkívül sok aktuális kérdés teszi indokolttá 
egyébként ezt a tájékoztatást. Itt is meghívót kapott természetesen a 
Nemzetgazdasági Minisztérium. Egyelőre nem látjuk itt a minisztérium képviselőit. 

A negyedik napirendi pont pedig: Tájékoztató a Paks II. beruházás helyzetéről. 
Én indítványoztam ezt a napirendi pontot. Természetesen a Külgazdasági és 
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Külügyminisztérium kapott meghívást. Itt is olyan aktuális, súlyos problémák 
merültek föl, amelyek egyébként a sok éve húzódó, fennálló problémák mellett 
mindenképpen indokolttá tennék azt, hogy tájékoztatást kapjunk az érintett 
minisztériumok felelős képviselői részéről. 

A távol maradó tagok névsorának megállapítása 

Nos, a napirendi pont ismertetése mellett megállapítom, hogy a 
határozatképességet nem sikerült helyreállítani. Így a határozati házszabály 113/A. § 
(2) bekezdésének megfelelően megállapítom, hogy a bizottsági ülésről távol maradt 
képviselők Bencsik János, Fidesz; Erdős Norbert, Fidesz; Becsó Zsolt, Fidesz; dr. 
Ferencz Orsolya, Fidesz; Varga Gábor, Fidesz; Harrach Péter, KDNP. 

Tájékoztatom a tisztelt jelenlévőket és a nyilvánosságot, hogy Erdős Norbert 
alelnök úr a pénteki napon írt egy levelet, amiben jelezte, hogy távol kívánnak 
maradni a fideszes képviselők. Ennek a mélyebb okait nem ismerjük.  

Mindenesetre annyit azért szeretnék hozzátenni, hogy ugye, látva azt, hogy 
milyen aktuális és mondjuk úgy, hogy az ország és egyébként a Kárpát-medence 
életével, jövőjével, sorsával milyen szorosan összefüggő napirendi pontokat vettünk 
itt napirendre, én borzasztóan elutasítom azt a magatartást, amit a Fidesz képviselői 
tanúsítottak. És elképesztőnek tartom, hogy nem jelentek meg a bizottság ülésén, 
tekintetbe véve, hogy egyébként ezek a kérdések, ezek a témák külön-külön is 
egyébként már a súlyuknak megfelelően megjelentek különböző fórumokon, a 
plenáris ülésen különböző más módokon.  

Tehát én azt gondolom, hogy pontosan tudják a tisztelt kormánypárti 
képviselő asszonyok és urak, hogy milyen jelentőségű kérdésekről van szó. Ezért 
tartom elfogadhatatlannak, hogy a távollétükkel megakadályozzák, hogy formális 
bizottsági ülésen ezekről a kérdésekről beszéljünk.  

Az ülés berekesztése 

A kialakult helyzetre való tekintettel be kell hogy rekesszem a bizottság mai 
ülését, de azonnal hozzáteszem azt, hogy természetesen itt, mivel rendkívül fontos 
kérdésekről van szó - rendkívül aktuális és fontos ügyekről -, és megtiszteltek minket 
a meghívott szakértők, ezért feltett szándékom, hogy ha formális bizottsági ülést a 
kormánypárti képviselők távolmaradásával nem is tudunk tartani, így megadjuk a 
keretét annak, hogy immár informális keretek között, de az Országház falain belül 
ezekről a kérdésekről szót ejtsünk.  

Ismételten tisztelettel köszönöm meghívottainknak, hogy elfogadták a 
meghívást, és szándékaim szerint itt most a mai alkalommal szót tudunk ejteni 
ezekről a fontos kérdésekről, és nyilván megpróbáljuk ezt is felhasználni arra, hogy a 
szélesebb nyilvánosságot a lehető legnagyobb mértékben tudjuk tájékoztatni a 
fennálló problémákról és egyébként a lehetséges megoldások irányairól.  

Úgyhogy ezennel a bizottsági ülés hivatalos része, illetve a bizottsági ülés maga 
véget ért.  

(Az ülés befejezésének időpontja: 10 óra 10 perc) 

 

Dr. Keresztes László Lóránt 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Barna Beáta 


